
Vanhusneuvoston keskustelutilaisuus järjestöille 19.9.2024 klo 13.00 
Kaupungin kirjaston studio 
 
Tilaisuus oli onnistunut. Paikalla oli 36 ilmoittautunutta järjestöjen edustajaa, mutta 
ilmoittautumattomia oli myös. Studio oli täynnä, noin 40–50 henkeä. 
Kahvitarjoilu alussa. 
Paikalla oli vanhusneuvoston varsinaiset jäsenet: Tuula Paakkola, U-M Vierimaa, Margita 
Vainio, Rauni Niinimäki, Merja Hakanen, varajäsenet: Anton Romanov, Hilkka Mattila ja 
Ritva Rokka. 
 
Minna Lainio Peltolan esitys oli hyvä. Sitä kiiteltiin.  
Osallistujat saavat materiaalin myöhemmin. 
Puheenjohtajan esitys Vanhusneuvoston tehtävät ja rooli herätti kysymyksiä ja keskustelua. 
Kerroin myös mitä vanhusneuvosto on saanut aikaan ja mitä ohjelmaa on tulossa. Tuula, 
varapuheenjohtaja kertoi lähitapaamisista. 
Anni Niemi ja Hanna Kaisa Ruponen kertoivat Ruusukorttelin ja Lehmusvalkaman 
toiminnasta tällä hetkellä. Esitykset herättivät keskustelua. 
Turun kaupunki omistaa Ruusukorttelin tilat, Varha on vuokralla tämän ja ensi vuoden. Sen 
jälkeen on mahdollista, että kaupunki myy tilat.  
Toivottiin, että Ruusukorttelin tiloista tehtäisiin järjestöjen tila. Ruusukorttelin aulaan 
toivotaan kahvion pitäjää. Toiminta ei ole kannattanut. Olisiko järjestöistä kahvilan pitäjiksi, 
jos saisivat korvausta?  Ravintola on auki klo 14.00, sen jälkeen voi käyttää tilaa 
kokoontumisiin.  
Tällaista keskustelua käytiin. Ruusukorttelin sähköposti on ruusukortteli@gmail.com. 
Ruusukorttelissa on tilaa toiminnan järjestämiseen. 
 
Työpajoja varten oli sihteeri laatinut 8 kysymystä, jotka jaettiin ryhmille. 
Toiveita tulevien tilaisuuksien teemoille kysyttiin myös. 
Työpajan kysymyksiin tuli hyviä vastuksia. Vanhusneuvoston jäsenet saavat vastaukset 
luettavakseen vanhusneuvoston kokouksessa 25.9. 
Puheenjohtaja lupasi kirjoittaa muistiin vastaukset tulevien tilaisuuksien ideointia varten. 
 
Keskustelutilaisuus koettiin hyödylliseksi. 
Toivottiin, että vanhusneuvosto järjestää tällaisia järjestöjen kuulemis- ja 
keskustelutilaisuuksia useammin.  
 
Yleisö vaikutti tyytyväiseltä. Tilaisuus oli lämminhenkinen ja loi yhteishenkeä järjestöjen ja 
vanhusneuvoston välille. 
 
Verkostoituminen oli myös mahdollista.  
Suuret kiitokset Annikselle ja Jolitalle järjestelyistä.  
Anniksen laatimat puheittemme powerpoint- taustat olivat upeita maisemineen. 
Tilaisuuden tekniikan Annis hoiti hienosti ja Anniksen  juontaminen toi rentoutta 
tilaisuuteen. 
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Keskustelutilaisuuden kooksi noin 40–50 henkeä on sopiva. Isommissa tilaisuuksissa ihmiset 
eivät uskalla puhua. Mutta kuten esityksessäni kerroin, vanhusneuvoston tehtävä on myös 
informointi. Silloin isot yleisötilaisuudet ovat paikallaan. 
 
Keskusteluissa ilmeni, että viestintä tapahtumista ja toiminnasta on tärkeää. Siinä on 
parantamisen varaa, sekä järjestöillä että vanhusneuvostolla. 
 
Toivotiin, että pitäisi voida viestiä myös muiden yhdistysten tilaisuuksista suuremman 
osallistujamäärän aktivoimiseksi. Todettiin, että monesti hyvin järjestettyihin tapahtumiin 
osallistuu pieni määrä yhdistyksen aktiiveja, jotka ovat samoja tapahtumasta toiseen.  
 
Kaiken kaikkiaan tilaisuus oli hyvää mieltä tuottava tapahtuma. 
 
Palautekeskustelu käydään vanhusneuvoston seuraavassa kokouksessa. Ennen kaikkea 
mietimme, miten hyödynnämme työpajan tulokset.  
 
 
 

Vanhusneuvoston esittelypiste Vanhalla Suurtorilla Turun päivänä 15.9. klo 10–17 

 
 
Aurinkoinen päivä. Paljon väkeä liikkeellä. Erityisesti nuoria. 
Paikalla Rauni Niinimäki, U-M Vierimaa, Pirkko Kangas, Hilkka Mattila, Margita Vainio ja Merja 

Hakanen.  
 
Puheenjohtaja piti vanhusneuvoston toiminnan esittelypuheenvuoron isolla lavalla klo 14.20. 
Ikäihmisiä kävi ständillä tasaiseen tahtiin. Iltapäivästä viimeisinä tunteina oli hiljaisempaa.  
 
Katos ja pöytä jouduttiin itse tuomaan ja kokoamaan paikalle. Suuret kiitokset Katja Havulalle, jonka 
ansiosta saimme lainata Omaishoitajien katosta. Katoksen kokoaminen ei olisi onnistunut ilman 
miestäni, siihen tarvittiin voimaa. Naapuriständin esiintyjät, perussuomalaiset, auttoivat minua 
katoksen kokoon laittamisessa. Apu oli tarpeen. 
 
Esittelypisteellä olo oli hyödyllistä. Ongelmista tultiin kertomaan. Eläkeläiset olivat henkilöitä, joita ei 
meidän tilaisuuksissamme näy. 
Laskimme meidän ständillä kävijät tukkimiehen kirjanpidolla. 
Keskustelun aiheet pyrittiin merkitsemään muistiin.  
 
Ständillä oli roll-up ja jaoimme esitteitä. Ständillä kävi noin 90–100 henkeä. 
 
Ulla-Maija ja Rauni klo 10–11 
Puheen aiheet: 
Kysymyksiä: 
miten hankkia turvaranneke? Miten hankkia edunvalvontavaltuutus? 
Miten harjoitetaan muistia? 
Miten toimia, kun haluaa ryhtyä osapäiväiseksi omaishoitajaksi? 
 
Olisi pitänyt olla omaishoitajien informaatiota jaettavana, vaikka A4- muodossa. 
Koronarokotuksista kysyttiin. 
Paksumpi kynä vaaleissa äänestyskoppiin.  
Onko 75-vuotiaiden terveystarkastukset myös Kaarinassa? 
 
Ulla-Maija ja Hilkka klo 11–12 
Informaatio kaupungin palveluista myös puhelimitse, ei pelkästään netissä 



Kerrottiin, että palveluopas on valmistumassa. 
Toivottiin lisää intervallipaikkoja. 
Lonkkaleikkausta joutuu odottamaan. 
Halutaan lämmintä ruokaa laitoksiin? 
Kotiin tuotu ruoka kylmää. 
Asenne vanhuksia kohtaan negatiivinen lehdistössä. Vanhukset maksavat liikaa. 
Varissuon ravintola loppuu. 
Lehmusvalkama lopetetaan. 
 
klo 12–13 Pirkko Kangas, Hilkka Mattila 
Muutamia esitteitä meni kotihoidon jaettavaksi. 
 

13–14 Pirkko ja Margita 
Vasaramäkeen kuntoilulaitteita, Sulkapallo pelejä 
 

 14–15 Ulla-Maija ja Rauni 
Bussireitit mylleryksessä (ensi vuonna). Mitä voitetaan? 
 
Hyvä vanhusneuvosto. Olette tarpeellisia. 
Bussipysäkit liian kaukana toisistaan. Lisää penkkejä. 
Lidlissä ja joillakin suurilla tavarataloilla ei saa vanhalla kännykällä alennuksia. Sovellukset 
eivät onnistu vanhaan kännykkään. 
 
15–16 Ulla-Maija ja Merja 
turvattomuutta kotona asuessa 
 
16–17 Ulla-Maija  
Palvelutalot ja Turun kaupungin vanhusten asumisyksiköt pitäisi velvoittaa huolehtimaan, 
että asukkaat saisivat suunhuoltoa. (Asukkaat maksavat itse) Laissa suositus, pitäisi olla 
velvoittava.  
 
Turvattomuus oli yksin kotona asuvilla huolena. Miten saada apua, jos kaatuu? 
 
Mielestäni vanhusneuvoston on hyvä olla esillä tapahtumissa ja messuilla. 
Kerroimme vanhusneuvoston tapahtumista, tulevasta ohjelmasta.  Mainostimme 
senioriranneketta ja kerroimme muista ikäihmisten palveluista. 
 
Me päivystäjät tunsimme olevamme hyödyksi. 
 
 
Raportit laatii vanhusneuvoston puheenjohtaja Ulla-Maija Vierimaa.  
 


